
Stromy jsou naše budoucnost 
Naše mediální skupina Jsme úspěšní podporuje nápady, projekty, akce a firmy, které se aktivně snaží 
o ochranu přírody, udržitelný životní styl a snižování uhlíkové stopy, kterou za sebou zanechává 
moderní civilizace. Proto jsme se rozhodli podpořit také iniciativu Sázíme budoucnost, jejímž cílem je 
vysadit v Česku deset milionů stromů. Iniciativa si klade za cíl propojit města a obce, spolky, státní 
instituce, firmy, školy, zemědělce, vlastníky pozemků, dobrovolníky a dárce, aby společně přispěli ke 
splnění tohoto cíle během následujících pěti let. Součástí iniciativy Sázíme budoucnost je také 
populární anketa Strom roku. Zapojit se do výsadby nových stromů může každý - prostředí, ve kterém 
nyní žijeme a které jednou odkážeme příštím generacím je totiž věcí nás všech. 

Sázení stromů má velký dopad na kvalitu života lidí zejména ve velkých městech. Jejich koruny totiž 
dokážou snížit množství zpětně vyzářeného a odraženého tepla z ulic, budov a chodníků a ochladit 
tak městský prostor rozpálený letním sluncem až o třetinu. Tím vám pomohou nejen příjemněji přežít 
letní dny, ale také snížit náklady na klimatizaci. Stromy vám však dokážou ušetřit energii i v zimě. 
Zvládnou totiž zpomalit studené zimní větry a snížit tím vaše náklady na vytápění o 10 až 20 %. 

Kořenové systémy stromů zjednodušují také regulaci dešťové vody. Dokážou totiž zpomalit její 
špičkový průtok a snižují celkový objem vody, která bez užitku odteče do kanalizace. Stromy dokážou 
zachytit vodu z přívalových srážek, kterou poté vrací do ovzduší prostřednictvím odpařování.  
Podporují také propustnost půdy a pomáhají jí při vsakování srážek do podzemních vod. Stromy 
rostou pomalu a žijí dlouho. Aby se budoucí generace mohly těšit z jejich stínu, je s jejich výsadbou 
potřeba začít již dneska. 


